
Aan:
de heer A. Tuparia

(i.a.a. de overige statenleden)

Assen, 19 oktober 2000
Ons kenmerk 42/6.15/2000009763
Onderwerp: Beantwoording vragen ex artikel 29 van het Reglement van orde inzake
uitvoering wijziging N37

Geachte heer Tuparia,

In uw brief d.d. 24 september 2000 geeft u aan dat de berichtgeving over een wijziging
van de inrichting van rijksweg 37, Holsloot-Duitse grens, uw fractie zeer verontrust.
Rijksweg 37 wordt niet meer uitgevoerd als een autosnelweg maar als een 2 x 2
autoweg. Met name de overgang van het snelheidsverschil van 120 km/h naar 100
km/h in het traject van de N37 brengt naar uw oordeel de verkeersveiligheid in gevaar.

De door u gestelde vragen beantwoorden wij als volgt.

Vraag 1
Kunt u ons mededelen wat de laatste ontwikkelingen zijn?

Antwoord
Op basis van signalen dat rijksweg 37 mogelijk zou worden afgebouwd van
een autosnelweg tot een autoweg heeft gedeputeerde Swierstra d.d. 26 juli
2000 een indringende brief gestuurd aan hoofdingenieur-directeur ir. J.H.
Hoogland van Rijkswaterstaat, directie Noord-Nederland. Na het uitkomen
van de begroting van verkeer en waterstaat (MIT) bleek inderdaad dat het
Rijk de inrichting van de rijksweg 37 zonder overleg met de provincie en de
regio heeft aangepast van een autosnelweg in een aut oweg. Volgens
Rijkswaterstaat is een forse overschrijding van de projectkosten de
belangrijkste motivatie voor deze aanpassing.
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De provincie Drenthe heeft zowel in het bestuurlijk overleg met
Rijkswaterstaat als in het landsdelig overleg met de ministers Pronk en
Netelenbos aangegeven niet akkoord te gaan met de versoberingsvariant
van het Rijk. Ook in de reactie van het SNN op het MIT naar de minister zal
dit signaal worden aangegeven. In overleg met Rijkswaterstaat worden
ambtelijk nu een aantal onduidelijkheden zoals de uitvoeringskosten, de
planologische procedure en de planning van het project uitgezocht. Zodra
Rijkswaterstaat deze onduidelijkheden heeft weggenomen, maar in ieder
geval voor de behandeling van het MIT in de Tweede Kamer d.d.
16  november 2000, zal het SNN zijn vervolgstrategie bepalen.

Vraag 2
Bent u met ons van mening dat een versobering van de oorspronkelijke plannen zal
leiden tot een verkeersonveilige situatie?

Antwoord
Ja, door het ontbreken van een vluchtstrook bij de autowegvariant ontstaat
een extra risico voor het verkeer. De vluchtstrook is een extra
correctiestrook voor het verkeer. De heer Houwing van het Regionaal
Orgaan Verkeersveiligheid in Friesland heeft berekend dat een autoweg met
vier rijstroken meer ongevallen veroorzaakt dan een autosnelweg.

Los van dit argument is het zeer kwalijk dat zonder overleg met de regio een
versoberingsvariant van rijksweg 37 wordt uitgewerkt en wordt opgenomen
in de begroting. De versobering van de oorspronkelijke plannen heeft ons
inziens meer belangrijke consequenties:
- de bereikbaarheid van de economische kernzone Zuid-Drenthe/

Noord-Overijssel wordt ten opzichte van de oorspronkelijke plannen
verslechterd. Het economisch perspectief gaat in alle plannen uit van
autosnelweg. Grote investeringen worden al gedaan op basis van dit
toekomstplaatje;

- de inrichting van een zo belangrijke internationale transportas als een
2 x 2 autoweg is niet conform de richtlijnen Duurzaam Veilig;

- het tracébesluit gaat uit van de aanleg van een autosnelweg tussen
Hoogeveen en de Duitse grens. Afwijking van het tracébesluit kan
belangrijke consequenties geven voor de planologische procedure.
Variant autoweg N37 is in de tracé-MERstudie niet doorgerekend;

- een latere uitbouw van autoweg tot autosnelweg is in de voorgestelde
versoberingsvariant niet mogelijk zonder forse (financiele) ingrepen in het
tracé en de viaducten.

Vraag 3
Welke stappen is het college van plan te nemen om te komen tot een onverkorte
realisering van de gewenste autosnelweg?

Antwoord
Wij hebben al een aantal stappen ondernomen om te komen tot een
onverkorte realisering van de gewenste autosnelweg A37 Holsloot-Duitse
grens (antwoord vraag 1). In het landsdelig overleg met de ministers Pronk
en Netelenbos d.d. 11 oktober 2000 is aangekondigd bestuurlijk
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overleg te willen met de minister over enkele belangrijke SNN-
infrastructuurprojecten waaronder rijksweg 37. Tevens worden door de
provincie de acties door de regio afgestemd.

Hoogachtend,

gedeputeerde staten van Drenthe,

H. Rappa-Velt, griffier A.L. ter Beek, voorzitter

Bijlage(n):
bg/coll.

De bijlage is niet digitaal beschikbaar, maar op te vragen.


